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ÚVODNÍK
Milí čtenáři, vítáme vás
u dalšího čísla časopisu Hlásná
trouba. V jarním čísle  si můžete
přečíst různé diy pro bff
nebo doplňky na doma. Přečtěte
si také článek o filmování,
výsledky ankety o školní jídelně
a mnoho dalších nových článků.
Do příštího čísla chystáme

pro vás soutěže, abyste si mohli
užít zábavu s naším časopisem.
Všichni vám přejeme krásné
Velikonoce a Velikonoční
prázdniny.
redaktoři časopisu Hlásná trouba

PŘIŠLO JARO

foto: Radek Neumann, třída ABSOLVENT

Filmaření
Zajímali jste se někdy, jak se
dělá film?
Čtěte na str. 3

DIY
Články s diy a o hotdogu
Čtěte na straně 4

ROZHOVOR
Rozhovor z paní učitelkou
Hanou Bálkovou
Čtěte na straně 2

NBLL
Co to je NBLL se dozvíte se
na straně 2
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NBLL

Co to vlastně je? Je to liga
v box lacrossu. Zkratka znamená
Největší Box Lacrossová Liga.
Tyto zápasy se hrají v Radotíně,
Plzni, Jižnim Městě,
Devínské Nové vsi a Malešicích.
Tohoto turnaje se zúčastní týmy
LCC Radotín, SK Lacrosse Jižní
Město, TJ Malešice, LCC
Wolves, LC ForFun, Old Dogs
Plzeň, LC Pardubice a Nations

Slovakia DNV.
Turnaj se koná od 14.2.2017
do 10.6.2017 Další informace
najdete na stránkách LCC
Radotín.

autor článku:
KAMILA ŠAMALÍKOVÁ

třída 9

Rozhovor s 
paní učitelkou 
Hanou 
Bálkovou
Nejoblíbenější barva:Moje
nejoblíbenější barva je modrá
Nejoblíbenější předmět co
učíte:To je Český jazyk
Nejoblíbenější jídlo:Svíčková
Nejoblíbenější pití:Pivo
Jak dlouho učíte:Učím 25 let
Proč učíte:Protože mám ráda
děti
Jste se svou třídou
spokojená:Jak kdy spíš ano
Jaký byl váš oblíbený předmět
když jste chodila
do školy:Hudební výchova
 
Děkujeme paní učitelce Bálkové
že nám poskytla tenhle rozhovor.
Vaše Vali a Klárka.

Paříž
Nejkrásnější město, které jsem
navštívila je Paříž. Já jsem
v Paříži byla jen 3 dny, ale
zůstala bych tam klidně 3 roky.
V Paříži se mi nejvíce libila
určitě Eiffelovka a místní
kavárničky na ulicích. Také se
mi líbily místní památky jako
například Vítězný oblouk
nebo Louvre. Hodně mě
překvapilo zdejší metro, kterým
jsme jezdili po celé Paříži. Také
se mi moc líbilo, když jsme
večer pluli po řece Seině a viděli
noční Eiffelovku. V Paříži se dá
cestovat i Batobusem což je loď,
která jede přes všechny památky
v Paříži.

Dostihové závodiště Chuchle považován všeobecně
za symbolický začátek českého
letectví. Dalším jeho slavným
letem se stal první dálkový
přelet s cestujícím v Českých
zemích na trase Mělník – Velká
Chuchle s přistáním opět
na dostihovém závodišti, kterou
zdolal za 41 minut a 55 sekund.
Jeho pasažérem byl redaktor
listu Národní politika Jaroslav
Kalva.

  
Dostihové závodiště
:  
Dostihy se zde běhají od 28. září
1906.
V době první republiky rád
navštívil i prezident T. G.
Masaryk, který založil
oblíbený dostih k výročí
republiky "Cenu prezidenta
republiky". 
Ve slunečnou neděli 22. května
1921 se zde běželo první
Československé derby.
Významnou událostí bylo
jedenácté Čs. derby 1931, které
oficiálně navštívil prezident
republiky Tomáš Garrigue
Masaryk,
u příležitosti 10. výročí tohoto
významného dostihu. Sledoval
celý dostihový program.

V hlavním dostihu přihlížel
vítězství hřebce Oskara
s jezdcem Jiřím Eschem (Stáj
Chrudim, trenér Antonín
Neumann). Prezidentův příjezd,
výstup na původní tribunu
i jednání s představiteli čs.
dostihového sportu zachycují
i dochované filmové záběry
z tohoto krásného červnového
nedělního odpoledne. Závodiště
ve Velké Chuchli bylo v roce
2002 (od 11. srpna) při povodni
zcela zaplaveno a voda
dosahovala v Dostihové ulici až
po křižovatku se železniční tratí.
Vlaková doprava však zde
nebyla přerušena, pouze
omezena. Domy v Dostihové
ulici, podél potoka Vrutice, měly

zaplavené přízemí, zcela
zaplaveno bylo zdravotní
středisko. V roce 1911 (13.
května) přistál se svým letounem
na Chuchelském závodišti
inženýr Jan Kašpar, při svém
dálkovém letu Pardubice - Praha
(Velká Chuchle). Vzdálenost
121 km překonal za 92 minut
ve výšce okolo 800 m. Letadlo
Bleriot XI, kterým tento let
uskutečnil, daroval Jan Kašpar
v roce 1913 tehdejšímu
Technickému muzeu Království
českého, kde (dnes Národní
technické muzeum v Praze) je
vystaveno dodnes. Tento
Kašparův dálkový let,
uskutečněný prakticky
bez navigačních přístrojů, je

Školní jídelna anketa-pokračování na poslední straně

foto: oblíbenost polévek a hlavních jídel
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Poetické setkání

Porota před udílením cen Foto: Jan Zágler

Poetické setkání se koná
jednou za rok a porotou
většinou bývá paní ředitelka
(Eliška Jančíková) pan starosta
(Stanislav Resl) a nějaký herec
nebo herečka.Letos byla herečka
Jana Paulová a minulý rok
herečka Iva Janžurová.Na
poetickém setkání jde o to, že
z každé třídy (kromě prvních

tříd) se vyberou tři zástupci a ti
se snaží svou básničku co
nejlépe zarecitovat. Všem co
tam byli nominovaní přeji hodně
štěstí. Konec konců taky jsem
tam byla nominovaná...

autor článku:
ELIŠKA JANDEČKOVÁ

třída 5.A

Chvála a Hana
Chvála a hana byl název jedné
z rubrik terezínského, ilegálně
vydávaného časopisu VEDEM.
V něm se často Šéfredaktor
vyjadřoval ke skutkům ostatních
chlapců na domově. Teď jsem si
tento název také půjčil
na apelovací článek. Poslední
dobou se nám v časopise
rozmohly některé nešvary.
Mnozí autoři neuvedou své
jméno u svých článků a tím
pádem je nemohu při editaci
vydání jednoznačně rozlišit.
Také někteří redaktoři
bezmyšlenkovitě přebírají jiné
články, které někdo publikoval
například na velmi oblíbeném
serveru wikipedia. Právě takoví
redaktoři rapidně snižují kvalitu
časopisu. Rád bych se vám tedy
vysvětlil, co se stalo. V nedávné
době se do redakce přihlásili
žáci z nižších ročníků a ti právě

začali zvyšovat množství
okopírovaných článků. Neříkám
tím, že to nedělají ani starší
redaktoři, ale po přijetí těchto
mladších autorů se to začalo
stávat rutinou, kontrolovat, jestli
článek není jen převzatý. Rád
bych se vám tímto jménem
redakce za tyto články omluvil
a popřál příjemný zbytek dne. 
Šéfredaktor Hlásné trouby. 

autor článku:
ŠÉFREDAKTOR
ŠÉFREDAKTOR

třída 9.

Máte rádi anime??
Máte rádi anime?? Tak vám
doporučím 3 anime které jsou
dobré.
1. Re: Zero Kara Hajimeru
Isekai Seikatsu  Na své cestě
ze samoobsluhy byl středoškolák
Natsuki Subaru vtažen
do pararélního světa. Jeho
očekávání se však jedno
po druhém tříští a situace se
nijak nezlepšuje ani navzdory
tomu, že je zachráněn dívkou jíž
chce oplatit laskavost načež
spolu s ní umírá. Následně
zjišťuje, že vládne schopností
převíjet čas smrti do bodu kdy se
v tomto světě ocitnul přičemž je
ovšem jediný kdo si pamatuje co
se před onou smrtí odehrálo.
2. Kono Subarashii Sekai ni Shukufuku o!  Hlavní postava Sató Kazuma je otaku. Při cestě

domů z nákupu her má nehodu
a umírá. Tím však nic nekončí!
Před ním se zakrátko zjeví
bohyně, která mu nabídne život
dobrodruha v alternativním světě
jako z jeho oblíbených her, kde
si může vybrat unikátní zbraň, či
schopnost. On si však zvolí
bohyni, a tak jejich společné
dobrodružství začíná.
3.Shiki  Sotoba je poklidná malá
vesnička s populací pohybující
se okolo čísla 1300. Do této
vesničky se během jedné horké
letní noci přistěhuje nová rodina.
Kdo jsou? Místní lékař Tošio
Ozaki nemůžu přijít na příčinu
záhadných úmrtí, které se
v Sotobě rozrostou. Řádí tu
neznámá epidemie?
Každé anime najdete
na www.hns.moe Dostálek
Jakub  

Filmování

Kdo si filmování nikdy
nezkusil, ten neví kolik práce
takový film obnáší. Pro většinu
lidí výroba filmu znamená
napsat scénář a natočit videa.
Jak tomu ale je opravdu? 
V reálu je to správně, ale všude
jsou ještě podčásti. Třeba
u napsat nestačí napsat jen

scénář, ale i pokyny pro kameru
aby kameraman věděl, co má
zabírat. Dále je tady samotný
scénář. Ten je také dost
komplikované napsat. Práce
na scénáři se totiž neměří na dny
a hodiny, ale na měsíce. Pokud
se totiž autor donutí něco napsat
tak výsledek za moc nestojí,
protože nápady si člověk
nevědomky půjčí od ostatních
autorů. Na druhou stranu, pokud
má autor dobré nápady a dost
času na zapsání, tak výsledek
bývá vskutku bravurní. Natáčení
ale taky není žádná dětská hra.

autor článku:
RADEK NEUMANN
třída ABSOLVENT

Český biatlon

Biatlon je zimní sport. V naší
sestavě žen vystupují Gabriela
Koukalová, Veronika Vítková,
Eva Puskarčíková, Lucie
Charvátová, Jessica Jislová
a Markéta Davidová. V naší
sestavě mužů vystupují Ondřej
Moravec, Michal Šlesingr,
Michal Krčmář, Adam Václavík
a Tomáš Krupčík. Gabriela
Koukalová je velikou
biatlonovou favoritkou a už má

zlato ze Světového poháru, z MS
a už jí chybí jen Olympijské
zlato které si velmi přeje získat.
Toto je její řeč:
"Teď už mám zlato i z MS, já
vím že je to trochu troufalost ale
mě ještě chybí to zlato
z Olympiády a já si ho moc přeji
tento rok získat protože teď
mám poslední šanci, chystám se
ukončit svou kariéru." Budeme
jí určitě fandit.

Lucka Charvátová výborně běhá
ale střelba jí nejde. Podobně
na tom je Jessica.

autor článku:
MAGDALENA NEDOMOVÁ

třída 5.A
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Recept na cookies Postup přípravy recept
Heru utřeme s cukrem a vejci
do pěny. Přidáme mouku
s kypřícím práškem a špetkou
soli.Čokoládu a ořechy
posekáme na menší kousky
a přidáme je do těsta.
Z těsta vytváříme kuličky
a pokládáme je na plech
vyložený pečícím papírem.

Při pečení se kuličky roztečou
do krásného tvaru sušenek.
Americké čokoládové cookies
pečeme v předem vyhřáté troubě
asi na 200 °C zhruba tak 20
minut.
Upečené americké čokoládové
cookies necháme vychladnout
a můžeme se do nich pustit.
Vaše Vali.

 
INGREDIENCE/TĚSTO:40 g
vlašské ořechy, 2 ks vejce, 250 g
cukr krupice, 1 špetka sůl, 350 g
čokoláda na vaření, 1/2 balíčku
kypřící prášek do pečiva, 500 g
polohrubá mouka.

JAK OBARVIT BÍLÉ RŮŽE
Zažili jste ten pocit když máte
bílé růže a chcete
je nějak oživit. Máme pro vás
řešení!
budete potřebovat:
bílé růže
dvě sklenice s vodou
potravinářské barvivo
nůžky.
1. krok vezměte bílou růži
a nůžkami jí rozstřihněte stonek
přímo ve prostřet.
2. krok do sklenice s vodou
nalijte trochu potravinářského
barviva
3. krok dejte do jedné
ze skleniček ( s potravinářském
barvivem) polovinu rostřiženého
stonku a počkejte dvě až tři hod.
4. krok vyndejte růži.

autor článku:
TEREZIE ŘÍŠSKÁ

třída 8.A

DIY Pro BFF

Má vaše BFF nebo kamarádka
nebo rodina narozeniny nebo jí
chcete udělat radost a nevíte co
jí dát? Tak to si určitě tohle
přečtěte.
Udělejte jí obraz

Budete potřebovat:
Malířské plátno
Izolepu
Tempery
A vlastní styl
1.krok vezměte si plátno
a izolepu.2.krok Z izolepy
udělejte nápis třeba když tam
dáte slovo love tak uděláte
písmena ve slově love z izolepy
a nalepíte na plátno. 3.krok celé
plátno přetřete
temperou/temperami. 4.krok
a nakonec odlepte izolepu
a máte krásný obrázek pro vaší
BFF.
Vaše Vali

7 VTIPŮ O PEPÍČKOVI
 
1. "Dobrý den paní učitelko,
Pepíček nemůže přijít do školy
je hrozně nemocný."V pořádku
kdo volá"? Můj táta.
 
2. "Pamatuj si Pepíčku, chytrý
člověk má vždy pochybnosti, jen
hlupák nepochybuje." "Tati jsi si
tím jistý?" "STOPROCENTNĚ!
 
3. Pan učitel k malému
Pepíčkovi:"Pepíčku, musíš psát
čitelně!" "Ale pane učiteli, vy to
pak po mně přečtete a pak tam
najdete i chyby!"
 
4. Přijde Pepíček do lékárny
a říká: "Máte něco
proti bolesti?" "A co tě bolí?"

"Ještě nic, ale táta si teď prohlíží
moje vysvědčení."
 
5. "Pepíčku, proč brečíš?"
"Zdálo se mi, že naše škola
shořela." "Uklidni se, to byl jen
sen." "A proč myslíš, že
brečím?"

výběr

HOT DOG
Hot dog je v překladu něco jako
horký pes ale ve skutečnosti je
to Americký párek v rohlíku. Je
to pokrm určený k rychlému
občerstvení.Skládá se z ohřátého
či grilovaného párku, případně
jiné podobné uzeniny, který je
vložen do podélně rozříznutého
rohlíku či bagety. Obvykle je
dochucen hořčicí, kečupem,
majonézou, případně kořením
(pepř, paprika) a s oblohou
v podobě krájené cibule,
krouhaného hlávkového salátu
nebo hlávkového zelí, sekané
nakládané okurky, či jiné
zeleniny, sýru a dalších příloh.
Prodává se obvykle ve stáncích
podobně jako ostatní druhy
rychlého občerstvení. V české

republice je hlavně u dětí
a teenageru a mladých lidech
velmi oblíbený. Já osobně ho
mám moc ráda a doufám že vám
bude také chutnat.
Tete

autor článku:
TEREZIE ŘÍŠSKÁ

třída 8.A

Anketa o jídle 
ve školní 
jídelně
Sloupcový graf ukazuje oblíbené
příchutě v nápojovém automatu.
Pro Vaší informaci jsem
do ankety nezařazoval falešným
jménem podepsané hlasovací
lístky ani příchutě, které
v automatu nebyly a ani
nebudou. Takovéto lístky mi
vyplnili zejména žáci 5.A.
Přesto bych rád poděkoval těm

z Vás, kteří mi hlasovací lístky
vyplnili podle pravdy.

autor článku:
RADEK NEUMANN
třída ABSOLVENT

autor článku:
KAMILA ŠAMALÍKOVÁ

třída 9


